
Varno spletno
nakupovanje
Kupuj previdno po spletu. 
Lahko izgubiš denar.



Spletne strani zbirajo tvoje podatke.
To je na primer tvoje ime, kje živiš in kaj rad delaš.
Podatke uporabijo za prikazovanje oglasov.

Oglasi te poskušajo prepričati, da nekaj kupiš.
Pogosto ti pokažejo lepe slike izdelkov.

Vplivnež je oseba, ki ima veliko sledilcev na spletu.
Ljudje ji zaupajo in jo radi poslušajo.

Vplivneži na spletu govorijo o izdelkih.
Pogosto za to dobijo denar.
Včasih ne povedo, da gre za oglas.
Morda izdelka sploh ne uporabljajo.

Oglas je slika, video ali besedilo, ki ti nekaj pokaže.
Želi te prepričati, da nekaj kupiš.
Ampak oglas ne pomeni, da lahko trgovini zaupaš. 
Tudi ne pomeni, da je izdelek dober.

Oglasi na spletu



Pred nakupom se vprašaj:

• Ali stvar res potrebuješ?

• Ali že imaš kaj podobnega doma?

• Ali ti bo koristila?

Poceni stvari se hitro pokvarijo. 
Ljudje jih hitro vržejo stran. 
Tako zapraviš denar in nastajajo odpadki.

Včasih lahko stvar dobiš drugače. 
Lahko si jo izposodiš. 
Lahko kupiš rabljeno stvar.

Premisli, kako porabiš denar. 
Denar lahko porabiš za kaj bolj pomembnega. 
Denar lahko prihraniš.

Premisli, preden kupiš



Veliko iger je brezplačnih. 
V igrah ti ponujajo stvari za denar. 
Na primer, oblačila ali orožje za lik. 
Morda kupiš več stvari, kot si želel. 
Hitro lahko zapraviš veliko denarja.

Stroške v igri si lahko omejiš. 
Določi si, koliko lahko porabiš vsak mesec. 
Tega se potem drži.

Pogovori se s starši, preden kaj kupiš.

Dodatke v igri lahko dobiš tudi z igranjem.
Ni treba, da vse kupiš.

Nakupi v igrah



Na spletu so tudi lažne trgovine. 
Vzamejo ti denar. 
Izdelka ti ne pošljejo.

Lažno trgovino prepoznaš po

Ponuja zelo velike popuste.

Vse stvari lahko kupiš takoj.

Ljudje pišejo samo pohvale.

Na strani je le obrazec za kontakt. 

     Ni telefonske številke ali e-pošte.

Lažne spletne trgovine



Varna spletna trgovina ima:

Ključavnico v naslovu spletne strani.

Pravila, kako vrneš izdelek.

Napisano, kdo vodi trgovino. 

Za varen nakup:

Uporabi kartico, na kateri je malo denarja.

Ne vpisuj podatkov, če stran ni varna.

Varne spletne trgovine



Prevara pomeni, da ti nekdo vzame denar. 
Izdelka pa ti ne pošlje.

Kaj lahko narediš?

1. Prekliči nakup na spletni strani. 

    Preklic pomeni, da nakupa ni več.

2. Pokliči banko. 

    Prosi, naj ustavi plačilo.

3. Naslednjič kupuj bolj previdno.

4. Povej odrasli osebi. 

    Na primer staršu ali učitelju.

Prevara na spletu



Varni na internetu

Na tej strani dobiš nasvete za varno nakupovanje.
Spletni naslov: www.varninainternetu.si

Policija

Če te kdo prevara na spletu, to prijavi policiji.
Spletni naslov: www.policija.si

SI-CERT

Tu lahko prijaviš spletne prevare in druge težave.
Spletni naslov: www.cert.si

Kje dobiš pomoč?

http://www.varninainternetu.si/
http://www.policija.si/
http://www.cert.si/


Ta zloženka je nastala s pomočjo denarja Evropske unije.
V njej so zapisana razmišljanja in ideje avtorjev.
Avtorji so ljudje, ki so zloženko napisali.
Evropska unija morda ne misli enako kot avtorji.
Evropska unija in agencija HaDEA nista odgovorni za vsebino.
To pomeni, da ne odločata, kaj je napisano v zloženki.


